
САОПШТЕЊЕ ПРЕДСЕДНИКА СКУПШТИНЕ ГРАДА НИША
ПРОФ. ДР ИГОРА НОВАКОВИЋА

У вези са наводима из медија да је Предлог Народне иницијативе за
доношење одлуке Скупштине Града Ниша, која би решила финансирање уџбеника
и уџбеничких комплета за ученике јавних основних школа на територији Града
Ниша, верификована по сили закона зато што није била не дневном реду Треће
ванредне седнице Скупштине Града Ниша, обавештавам вас следеће:

Трећа ванредна седница Скупштине Града Ниша одржана је 6.11.2024.
године у складу са чланом 34 став 2 Закона о локалној самоуправи, члана 38 став
2 Статута Града Ниша и члана 73 став 1 и став 2 Пословника Скупштине Града
Ниша, који прописују да је председник Скупштине дужан да сазове седницу на
писани захтев градоначелника, Градског већа или једне трећине одборника, и то у
року од седам дана од дана подношења захтева, тако да дан одржавања седнице
буде најкасније у року од 15 дана од дана подношења захтева, као и да писани
захтев за сазивање седнице Скупштине мора да садржи предлог дневног реда
седнице. У складу са овим одредбама заказао сам седницу и нисам мењао
предложени дневни ред, јер на то и нисам имао право.

Посебно морам да истакнем да је захтев за сазивање ове седнице
потписало 28 одборника, међу којима су били и одборници проф. др Михајло
Цветковић и Дина Марковић, која је иначе члан Иницијативног одбора за
предложену Народну иницијативу.

Зашто они, као потписници захтева за сазивање Треће ванредне седнице и
предлагачи дневног реда нису у предложени дневни ред ставили и одлучивање о
Предлогу Народне иницијативе је за мене апсолутна мистерија.

Ови одборници, који себе истичу као носиоце споменуте Народне
иницијативе и који упорно упиру прстом у мене као главну препреку за спровођење
исте, су вероватно заборавили да поред легитимног права да опструишу рад
Скупштине Града Ниша имају и право да предлажу акте.

Да, даме и господо, то су изабрани представници грађана Ниша, који имају
амбицију да воде овај Град, а заборављају на своја права и дужности, на своје
предлоге и иницијативе.

Како је могуће да проф. др Михајло Цветковић, професор на Правном
факултету у Нишу и Дина Марковић, студент истог факултета, не знају да имају
право да предлажу акте?

На неки начин и могу да оправдам незнање, иако су у питању професор
Правног факултета и студент Правног факултета, али, није ми јасно зашто не желе



да своја обећања грађанима Ниша испуне на законом прописан начин, а не
извртањем правних норми и силовањем права.

То је још једна мистерија коју грађани Ниша морају да открију, а када је
открију, схватиће да су гласали за људе који Скупштину Града Ниша доживљавају
и третирају као ријалити програм, а не као највиши орган јединице локалне
самоуправе, у служби грађана Ниша.

Али, без обзира на све што се дешавало, ја, као председник Скупштине,
морам да поступам у складу са законом, Статутом и Пословником, тако да ћу на
наредној, редовној седници Скупштине Града Ниша у предлог дневног реда
уврстити и Предлог Народне иницијативе, као један акт од изузетне важности и
препустити одборницима Скупштине Града Ниша да о овој иницијативи
расправљају и одлучују, јер, као што сам већ рекао, Скупштина Града Ниша је
највиши орган Града и у сваком случају би требало да одлучује о овако важним
питањима.


